
                                                                         

Protokół

ze wspólnego posiedzenia Komisji  Budżetu i Samorządu,  Komisji
Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Rewizyjnej, Komisji Oświaty, Kultury,

Sportu i Zdrowia,  Komisji Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa i Integracji
Europejskiej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

które odbyło się w dniu 16 marca 2021 roku o godzinie 1415

w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Kowalewie Pomorskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.
I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 14 radnych
nieobecni - 0

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Kaznowski.

III   Proponowany porządek posiedzenia:  

1. Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji.
3. Analiza przygotowania miejskich jednostek organizacyjnych i spółek miejskich na terenie Miasta
i Gminy Kowalewo Pomorskie pod kątem ograniczenia rozprzestrzeniania się wirusa COVID-19. 
Skutki społeczne i ekonomiczne spowodowane przez pandemie COVID-19 w Gminie Kowalewo 
Pomorskie w 2020 roku /z uwagi na sytuację epidemiologiczną bez udziału kierowników jednostek 
podległych/.
4. Analiza subwencji oświatowej w zakresie realizacji zadań oświatowych wynikających ze strategii
zadań oświatowych /z uwagi na sytuację epidemiologiczną bez udziału Dyrektorów Szkół 
Podstawowych i przedstawicieli Związków Zawodowych/.
5. Informacja z rozstrzygnięcia przez Komisję konkursową otwartego konkursu ofert na realizacje 
zadań w zakresie sportu i kultury w 2021 r.
6. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
7. Zapytania, sprawy różne.
8. Zakończenie. 

Ad.1 Sprawy regulaminowe.
Przewodniczący  Komisji   Stanisław  Kaznowski  –   powitał  wszystkie  osoby  uczestniczące
w posiedzeniu Komisji. 

Ad.2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący  Komisji   Stanisław  Kaznowski - zapytał  czy  są  uwagi  do  protokołu ze
wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji, które odbyło się w dniu 16 lutego br.

Radny Robert Bejgier –  zgłosił, że protokół jest nie szczegółowy.         
Następnie   poddał pod głosowanie przyjęcie  protokołów, 13 radnych „za” przyjęciem protokołu,
Radny Robert Bejgier „przeciw”.

Ad.  3.  Analiza  przygotowania  miejskich  jednostek  organizacyjnych  i  spółek  miejskich  na
terenie Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie pod kątem ograniczenia rozprzestrzeniania się
wirusa COVID-19. Skutki społeczne i ekonomiczne spowodowane przez pandemie COVID-19
w Gminie Kowalewo Pomorskie w 2020 roku /z uwagi na sytuację epidemiologiczną bez udziału
kierowników jednostek podległych/.

Z uwagi na problem z projektorem Sekretarz Gminy Ewa Bąk poprosiła o przedstawienie kolejnego
materiału, natomiast w/w materiał zostanie omówiony w drugiej kolejności.
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Ad.4. Analiza subwencji oświatowej w zakresie realizacji zadań oświatowych wynikających ze
strategii  zadań oświatowych  /z  uwagi  na sytuację  epidemiologiczną bez  udziału  Dyrektorów
Szkół Podstawowych i przedstawicieli Związków Zawodowych/.

Kierownik EOiW Monika Kozińska -  przedstawiła   analizę subwencji  oświatowej  w zakresie
realizacji  zadań  oświatowych  wynikających  ze  strategii  zadań  oświatowych.  Materiał  stanowi
załącznik do protokołu.

Radny Jerzy Koralewski – poprosił o materiał w wersji papierowej.

Kierownik  EOiW  Monika  Kozińska  –  poinformowała,  że  w  kwietniu  radni  otrzymają
sprawozdanie, w którym te informacje zostaną zamieszczone.

Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu.

Ad.  3.  Analiza  przygotowania  miejskich  jednostek organizacyjnych  i  spółek  miejskich  na
terenie Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie pod kątem ograniczenia rozprzestrzeniania się
wirusa COVID-19. Skutki społeczne i ekonomiczne spowodowane przez pandemie COVID-19
w Gminie Kowalewo Pomorskie w 2020 roku /z uwagi na sytuację epidemiologiczną bez udziału
kierowników jednostek podległych/.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk – przedstawiła pokaz multimedialny odnośnie analizy przygotowania
miejskich  jednostek  organizacyjnych  i  spółek  miejskich  na  terenie  Miasta  i  Gminy Kowalewo
Pomorskie  pod  kątem  ograniczenia  rozprzestrzeniania  się  wirusa  COVID-19.  Skutki  społeczne
i ekonomiczne spowodowane przez pandemie COVID-19 w Gminie Kowalewo Pomorskie w 2020
roku. Materiał stanowi załącznik do protokołu.

Radna Jolanta Wypych – zapytała ile osób nie chce się w ogóle zaszczepić.

Sekretarz  Gminy  Ewa  Bąk  –  poinformowała,  że  wszystkie  osoby,  które  wyraziły  chęć
zaszczepienia zostały już zaszczepione, co do szkół nie ma takiej wiedzy.

Radny  Jerzy  Koralewski –  poinformował,  że  przedstawiony  materiał  zawiera  tylko  połowę
informacji,  ponieważ  dotyczy  tylko  jednostek.  W materiale  nie  została  przedstawiona  sytuacja
w  jakiej  znajduje  się  społeczeństwo  w  naszej  gminie,  oraz  nie  ma  informacji  dotyczącej
przygotowań  do  szczepień  osób  dorosłych.  Dodał,  że  nie  otrzymał  jeszcze  informacji,  kiedy
zostanie zaszczepiony. Przychodnia dostaje tygodniowo 30 sztuk szczepionek. Obliczył,  że przy
takiej  ilości szczepionek, szczepienia potrwają dwa lata.  Uważa, że nie zostaliśmy odpowiednio
przygotowani do pandemii. Skutki społeczne to m.in. brak kontaktów z rówieśnikami oraz wzrost
bezrobocia. 

Radna Halina Dąbrowska – poinformowała, że przed skutkami pandemii niestety nie uciekniemy.
Jesteśmy  gminą  rolniczą  i  nie  odczuliśmy  tak  pandemii,  gdyż  dziedzina  rolnicza  i  instytucje
działające na rzecz rolnictwa nie miały obostrzeń i skutków ubocznych. 

Radny Robert Bejgier – zapytał czy obsługa była uwzględniona w przedstawionym materiale na
wykresach odnośnie szczepień nauczycieli.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk – poinformowała, że w wykresie ujęta była również obsługa.

Burmistrza Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że na terenie naszej gminy są potrzebne
osoby do pracy, natomiast do PUP występujemy o staże.

Radny Michał Klafczyński – poinformował,  że przedstawiony materiał  wynikał z Planu pracy
Komisji  Rozwoju Gospodarczego,  Rolnictwa i  Integracji  Europejskiej  i  dotyczył  on roku 2020.
Dodał, że temat dotyczący informacji w sprawie sytuacji związanej z COVID – 19 dla obszaru całej
gminy (nie tylko jednostek podległych), zostanie powtórzony w roku 2022, o ile będą takie dane.
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Ad.5. Informacja z rozstrzygnięcia przez Komisje konkursową otwartego konkursu ofert na
realizacje zadań w zakresie sportu i kultury w 2021 r.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk –  poinformowała,  że konkurs został  unieważniony ze względu na
niespełnienie  przez  podmioty  składające  oferty  wymogów  zawartych  w  ogłoszeniu  otwartego
konkursu ofert.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał czy wszystkie podmioty nie spełniały warunków.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk – odpowiedziała, że tak.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał czy były to wymogi formalne.

Sekretarz  Gminy  Ewa  Bąk –  odpowiedziała,  że  dotyczyło  to  kompletności  złożonych
dokumentów.

Radny Jerzy Koralewski –  zapytał ile było podmiotów.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk – odpowiedziała, że było 9 podmiotów.

Radny Jerzy Koralewski –  zapytał czy wszystkie 9 podmiotów nie spełniało wymogów.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk – odpowiedziała, że tak.

Radny  Jerzy  Koralewski –  uważa,  że  należałoby  pomóc  tym  podmiotom  w  uzupełnieniu
dokumentów, gdyż podmioty te nie miały rozeznania co do wypełnienia dokumentów w sposób
prawidłowy.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk –  odpowiedziała,  że  w tym roku po raz pierwszy został załączony
wzór dotyczący prawidłowego wypełnienia dokumentów. Dodała, że była możliwość spotkania się
przed oddaniem dokumentów z podmiotami startującymi w konkursie.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że w skład komisji konkursowej muszą wchodzić trzy
osoby z Organizacji pozarządowych. Z tego co się orientuje w składzie było pięciu pracowników
i jedna osoba z organizacji.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk – odpowiedziała, że nie ma wymogu co do ilości osób z organizacji
pozarządowych w składzie komisji konkursowej.

Radny  Jerzy  Koralewski  –  poinformował,  że  osoba  z  organizacji  pozarządowej  nie  może
reprezentować kilku osób z organizacji bez porozumienia.

Sekretarz Gminy Ewa Bąk – nabór do komisji konkursowej polegał na wypełnieniu oświadczenia,
dana osoba może reprezentować tylko swoją organizację pozarządową.

Radny  Robert  Bejgier –  poinformował,  że  zna  konkurs  od  środka,  gdyż  reprezentuje  jeden
z podmiotów. Od dwóch lat co roku,  był problem z rozstrzygnięciem konkursu. W tym roku jest
problem  związany  z  różnicą  zabezpieczonej sumy w  budżecie.  Wszystkie  oferty  zostały
potraktowane  surowo  i  niesprawiedliwie.  Wrócił  do  tematu  pandemii  związanego  z  otyłością
u dzieci.  Dodał, że konsekwencją tego jest brak możliwości rozwoju fizycznego i psychicznego
oraz  brak  możliwości  działania  stowarzyszeń  przez  nierozstrzygnięty  konkurs.  Większość
stowarzyszeń działa  jako wolontariat,  brakuje tylko  środków na  transport.  W przyszłych latach
może  być  problem  z  działaniem  tych  stowarzyszeń.  Podał,  że  błędem  w  jego  ofercie  było
zaadresowanie koperty na Gmina Kowalewo Pomorskie ( tak było robione przez 15 lat), a nie na
Burmistrz Miasta. Drugim błędem było niepoprawne wypełnienie tabelek ( zostały wypełnione tak
samo jak w latach ubiegłych). Chciałby aby zostały przedstawione jasne wytyczne co do  ofert.  Nie
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zgadza  się  z  unieważnieniem tego konkursu.  Poprosił,  aby drugi  konkurs  został  rozstrzygnięty
w jak najkrótszym czasie, gdyż ma to wpływ na działanie stowarzyszeń, jest to główny ich  dochód.

Sekretarz  Gminy  Ewa  Bąk –  wyjaśniła,  że  w  poprzednich  latach  komisja  źle  rozstrzygała
konkursy. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że podpisał Zarządzenie Burmistrza odnośnie
konkursu oraz protokół z prac komisji. Dodał, że nie brał udziału w posiedzeniach komisji. Zalecił
by w przyszłym roku konkurs został rozstrzygnięty do 15 stycznia. 

Przewodniczący Rady Jerzy Orłowski – zaproponował, by zmienić to w regulaminie.

Ad. 6. Projekty uchwał i tematy informacyjne.

• PURM  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Kowalewo
Pomorskie na lata 2021-2035.

• PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  -  poinformowała, że projekty uchwał zostały przekazane
radnym przez Biuro Rady, następnie omówiła zmiany jakie zostały wprowadzone w budżecie na
2021 rok.

Radny Robert Bejgier – zapytał skąd wzięły się przesunięcia w budowie świetlicy w Wielkiej
Łące. Zapytał dlaczego Chełmoniec nie otrzyma wozu bojowego, a Sierakowo tak.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  - wyjaśniła, że prace rozpoczną się w tym roku tj. zostanie
przygotowana  dokumentacja,  natomiast  w  przyszłym  roku   rozpoczną  się  prace  remontowo-
budowlane. 

Kier.  Ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska –  dodała,  że  została  podpisana  umowa  z  biurem
projektowym. W październiku zostanie ogłoszony przetarg, natomiast w roku 2022 rozpocznie się
budowa obiektu. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  znajdują  się  tylko  oferty  na  zakup
średniego   nowego  auta  bojowego  dla  OSP.  W Sierakowie  znajduje  się  odpowiedni  garaż  do
zakupu takiego auta, natomiast w Chełmońcu garaż jest za mały. 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu.

• PURM  w  sprawie  przyjęcia  raportu  z  realizacji  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania
Narkomanii na lata 2018-2020.

Kierownik Ref. OŚRiEG Edyta Jasińska – poinformowała, że  uchwałą Nr XXVIII/244/17 Rady
Miejskiej  w  Kowalewie  Pomorskim  z  dnia  28  grudnia  2017  r.  przyjęto  Gminny  Program
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2018 – 2020. Z realizacji zadań    ujętych w Programie został
sporządzony  raport za rok 2020. 

Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu.

• PURM  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  lata
2021-2023.

Kierownik Ref. OŚRiEG Edyta Jasińska – poinformowała, że Gminny Pogram Przeciwdziałania
Narkomanii    na lata 2021-2023 jest kontynuacją  GPPN z  lat 2006-2009, 2010-2013, 2014-2017
i  2018-2020.  Projekt  programu  został  skonsultowany  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz
podmiotami  wymienionymi  w  art.3  ust.3  ustawy z  dnia  24  kwietnia  2003  roku  o  działalności
pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie.  Założenia  Programu    współgrają  z  założeniami
Narodowego Programu Zdrowia.
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Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu.  

O  godz.  1555   Przewodniczący  Komisji  Stanisław  Kaznowski  opuścił  posiedzenie  Komisji,
w  związku  z  czym  dalszą  część  posiedzenia  poprowadził  Przewodniczący  Komisji  Skarg,
Wniosków i Petycji Ryszard Lipiński.

• PURM w sprawie wyrażenia woli współpracy pomiędzy Gminą Kowalewo Pomorskie,
a pozostałymi gminami i powiatami tworzącymi Miejski Obszar Funkcjonalny Torunia.

Kier. Ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że uchwała dotyczy  wyrażenia woli
współpracy  pomiędzy  Gminą  Kowalewo  Pomorskie,  a  pozostałymi  gminami  i  powiatami
tworzącymi  Miejski  Obszar  Funkcjonalny  Torunia.  Zgodnie  z  zapisami  Strategii  rozwoju
województwa Kujawsko- Pomorskiego do 2030 roku – przyjętej Uchwałą z dnia 21 grudnia 2020 r.
Miejskie obszary funkcjonalne (MOF) w województwie wyznaczono wokół 5 największych miast.
W  miejsce  dotychczasowego  Bydgosko  –  Toruńskiego  Obszaru  Funkcjonalnego  (ZIT)  na  II.
Poziomie  wyróżniono  dwa  obszary  prowadzenia  polityki  terytorialnej  –  toruński  i  bydgoski.
Wyrażając  zgodę  poprzez  podjęcie  przedmiotowej  uchwały  Gmina  Kowalewo  Pomorskie
uczestniczyć  będzie  w  Miejskim  Obszarze  Funkcjonalnym  Torunia  (MOF  Torunia)  z  35
jednostkami samorządu terytorialnego wymienionymi w tej uchwale.  

Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu.  

• PURM  w  sprawie  planu  nadzoru  nad  żłobkami,  klubami  dziecięcymi  oraz  dziennymi
opiekunami działającymi na terenie Gminy Kowalewo Pomorskie.

Kierownik Ref. EOiW Monika Kozińska – poinformowała, że Zgodnie z art. 54 ustawy z dnia
4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 (t. j. Dz. U. z 2021 r., poz. 75), Wójt,
Burmistrz lub Prezydent miasta właściwy ze względu na miejsce prowadzenia żłobka lub klubu
dziecięcego,  albo  miejsce  sprawowania  opieki  przez  dziennego  opiekuna,  sprawuje  nadzór  nad
żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami w zakresie:

1) warunków i jakości świadczonej opieki,

2) zgodności danych zawartych odpowiednio w rejestrze lub wykazie ze stanem faktycznym,

3) wywiązywania się  z obowiązku sporządzania i  przekazywania sprawozdań,  o których mowa

w art. 64 w/w ustawy.

Burmistrz Miasta Kowalewo Pomorskie będzie sprawował nadzór w zakresie określonym
w art.  54  powołanej  ustawy.  Biorąc  pod  uwagę  powyższe  podjęcie  uchwały  jest  w  pełni
uzasadnione.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał czy nie jest przewidziane by w  przyjętym planie nadzoru nad
żłobkami określić  konkretny termin przeprowadzenia kontroli. 

Kierownik  Ref.  EOiW  Monika  Kozińska –  poinformowała,  że  Rada  Gminy  ma  za  zadanie
określenie  planu,  oraz  wskazanie  okresu  w  jakim  będzie  przeprowadzona  kontrola.  Właściciel
żłobka zostanie również odpowiednio wcześniej poinformowany o planowanej kontroli.

Radny Robert Bejgier – zapytał czy żłobek działa już na 100%.



- 7 -

Kierownik Ref. EOiW Monika Kozińska – poinformowała, że w marcu żłobek spełnił wszystkie
wymogi, dzięki czemu może działać.

Nikt z radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu. 

• PURM w sprawie uznania petycji z dnia  22 lutego 2021 roku za bezzasadną. 

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – poinformowała,  że radni otrzymają projekt  przed Sesją
RM. 

• PURM w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci
i młodzieży pobierających naukę na terenie Gminy Kowalewo Pomorskie

Kierownik Ref.  EOiW Monika Kozińska –  poinformowała,  że  Gmina Kowalewo Pomorskie
przez wspieranie zdolnych i pracowitych uczniów pomoże im w uzyskaniu wiedzy i umiejętności
w  procesie  rozwoju  edukacyjnego.  Wyróżniający  się  wysoką  średnią  ocen,  osiągnięciami
naukowymi,  sukcesami  sportowymi  lub  w  zakresie  kultury  i  sztuki  dzieci  i  młodzież  będą
w przyszłości wykorzystywać zdobytą wiedzę i umiejętności, promując przez to Gminę Kowalewo
Pomorskie  poza  jej  granicami:  w  województwie,  kraju,  a  nawet  na  arenie  międzynarodowej.
Zakłada się również, że realizacja Lokalnego programu wspierania uzdolnionych dzieci i młodzieży
przyniesie  efekty  uczniom,  szkołom  oraz  całej  gminie,  a  także  spowoduje  wzrost  motywacji
uczniów oraz rozwój kreatywności i umiejętności.

Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu.

• PURM w sprawie określenia  szczegółowych warunków udzielania  pomocy uzdolnionym
dzieciom i młodzieży pobierającym naukę na terenie Gminy Kowalewo Pomorskie, form
i zakresu tej pomocy oraz trybu postępowania w tych sprawach

Kierownik Ref. EOiW Monika Kozińska – poinformowała, że w ramach Lokalnego programu
wspierania  edukacji  uzdolnionych  dzieci  i  młodzieży  pobierających  naukę  na  terenie  Gminy
Kowalewo Pomorskie określa się szczegółowe warunki udzielania pomocy uzdolnionym dzieciom
i młodzieży,  formy i zakres tej  pomocy oraz tryb postępowania w tych sprawach, w brzmieniu
stanowiącym załącznik  do  niniejszej  uchwały.  Ustanowienie  pomocy w formie  stypendiów dla
uzdolnionych dzieci i młodzieży jest także dostrzeżeniem sukcesów uczniów oraz zachęceniem do
osiągania wysokich wyników w nauce i dalszego rozwoju osobistego. Uzdolnieni uczniowie oprócz
wysokiej  średniej  ocen,  promują  gminę  poprzez  udział  w  różnych  konkursach,  zawodach
sportowych i olimpiadach.

Radny Jerzy Koralewski – zasugerował, by nie spisywać tak wygórowanych wyników w nauce,
ze  względu  na  panującą  pandemię.  Należałoby  przyjąć  łagodniejsze  kryteria.  Zapytał  czy
wystąpiono z propozycją do szkół o konsultacje.

Kierownik Ref. EOiW Monika Kozińska – poinformowała, że wpłynęły uwagi z dwóch szkół.

Radny  Jerzy  Koralewski –  poinformował,  że  mamy  5  kategorii  w  nauce.  Zasugerował  by
nagradzać  uczniów,  którzy  działają  społecznie  tj.  Młodzieżowa  Rada,  działalność
charytatywna,WOŚP, zbieranie karmy dla psiaków.

Kierownik Ref. EOiW Monika Kozińska – poinformowała,  że uchwała dotyczy uzdolnionych
uczniów, natomiast za efektywność uczniowie są doceniani przez dyrektorów.
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Radny  Robert  Bejgier –  zaproponował  by  w  Rozdziale  3  Stypendium  Burmistrza  Miasta
Kowalewo Pomorskie za wybitne osiągnięcia sportowe  w § 6. pkt.3 o treści :„Zajął miejsca od I do
III w klasyfikacji indywidualnej lub drużynowej w zawodach, turniejach i olimpiadach sportowych
rangi  wojewódzkiej  lub  wyższej,  organizowanych przez  odpowiednie  szkolne  związki  sportowe”
wykreślić słowa: „odpowiednie szkolne”, gdyż nie należy ograniczać tylko do szkolnego związku
sportowego, gdyż działają również związki krajowe”. Uważa również, że nagradzanie finansowe
jest  dobrą motywacją  dla  uczniów. Zapytał  również  czy będą różnicowane kwoty w wynikach
sportowych  i  artystycznych  za  zajęcie  miejsca  I  i  III.  Uważa,  że  należałoby  również  zrobić
rozgraniczenia w klasach. Młodsze dzieci powinny zdobywać mniejszą gradację, starsi natomiast
wyższą.  Dodał,  że  uchwała  ta  ma być zamiennikiem Długofalowego Programu,  jednak nie  ma
mowy o nauczycielach i trenerach, którzy przyczyniają się do sukcesów dzieci. Uważa, że należy
również nagradzać uczniów, którzy uczęszczają do szkół spoza terenu naszej gminy. 

Radny Michał Klafczyński – poinformował, że ubolewa nad tym, że dzieci zamieszkujące teren
naszej gminy, ale uczące się poza nią nie otrzymują od nas stypendium.

Kierownik Ref. EOiW Monika Kozińska – poinformowała, że stypendia mogą otrzymać tylko
uczniowie pobierający naukę na terenie naszej gminy,wynika to z Ustawy o systemie oświaty.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – wyjaśnił, że w innych gminach podejmowane są podobne
uchwały i dzieci z naszego terenu gminy otrzymują stypendia.

Następnie  w  wyniku  przeprowadzonej  dyskusji  ustalono,  że  w  szczegółowych  warunkach
udzielania  pomocy  uzdolnionym  dzieciom  i  młodzieży  pobierającym  naukę  na  terenie  Gminy
Kowalewo  Pomorskie,  formy  i  zakres  tej  pomocy  oraz  tryb  postępowania  w  tych  sprawach,
w ramach „LOKALNEGO PROGRAMU WSPIERANIA EDUKACJI UZDOLNIONYCH DZIECI
I  MŁODZIEŻY  POBIERAJĄCYCH  NAUKĘ  NA  TERENIE  GMINY  KOWALEWO
POMORSKIE”  zostaną naniesione następujące poprawki:

-  w Rozdziale 3 – Stypendium Burmistrza Miasta Kowalewo Pomorskie za wybitne osiągnięcia
sportowe  §  6. pkt.3  otrzymał  nowe  brzmienie:   „Zajął  miejsca  od  I  do  III  w  klasyfikacji
indywidualnej  lub  drużynowej  w  zawodach,  turniejach  i  olimpiadach  sportowych  rangi
wojewódzkiej lub wyższej, organizowanych przez związki sportowe”.

-  w Rozdziale  6 – Zasady i tryb przyznawania stypendium w §13. pkt. 3. Wysokość stypendium
Burmistrza Miasta Kowalewo Pomorskie za wybitne osiągnięcia sportowe, o których mowa w §5
i  w  §13.  pkt.  4.  -  wysokość  stypendium Burmistrza  Miasta  Kowalewo  Pomorskie  za  wybitne
osiągnięcia  artystyczne,  o  których  mowa  w  §7  zrobiono  rozgraniczenia  w  klasach  oraz
zróżnicowano wysokość nagród. 

-  w  załączniku  do  szczegółowych  warunkach  udzielania  pomocy  uzdolnionym  dzieciom
i  młodzieży  pobierającym  naukę  na  terenie  Gminy  Kowalewo  Pomorskie,  form  i  zakresu  tej
pomocy oraz tryb postępowania w tych sprawach, dopisać zdanie: „  przyjętych uchwałą  nr ….
Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim z dnia ….                     

Nikt z radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu.

Tematy informacyjne.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował,  że realizowane jest porozumienie z ZUW
Ostrowite,  które  dotyczy  okresu  przejściowego,  odbyła  się  inwentaryzacja  z  natury  naszego
majątku. Poprosił pracownika Wodociągów Inowrocławskich o opinię stanu  technicznego.  Odbyło
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się również spotkanie z Dyrektorem Gazowni Bydgoskiej celem rozpoczęcia wstępnego procesu
analizy  opłacalności  gazyfikacji  całej  Gminy  Kowalewo  Pomorskie.  Jest  to  wstęp  do  rozmów
z Polskim Górnictwem Naftowym i Gazownictwem na temat ewentualnych inwestycji  w naszej
Gminie. Odbyło się podpisanie umów na wykonanie dróg, które będą realizowane w połowie tego
roku. Planowane jest spotkanie ze Starostą Golubsko – Dobrzyńskim  w  Firmie  Conkret,  odnośnie
parkingu. Starosta brał udział w podpisaniu umowy na wykonanie chodnika Bielsk- Chełmonie.
Dodał,  że nastąpiło  otwarcie  Dziennego Domu Pobytu,  jest  w nim 17 uczestników. Odbyło się
również spotkanie z sołtysami i przewodniczącymi z okazji Dnia Sołtysa.

Ad.7. Zapytania, sprawy różne.

Kierownik  Ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner –  ustosunkowała  się  do  zgłoszonych  wniosków
podczas  ostatniej  komisji.  Wniosek  Radnego  Marcina  Dunajskiego  odnośnie  naprawy dziur  na
drodze  wojewódzkiej,  Radnego  Roberta  Bejgier  odnośnie  drogi  krajowej  i  Radnego Grzegorza
Regulskiego  odnośnie  drogi  powiatowej  w  Wielkiej  Łące  –  poinformowała,  że  otrzymaliśmy
odpowiedź z Zarządu Dróg Wojewódzkich i z Powiatu, że ubytki naprawiane są  masą na zimno,
natomiast naprawy cząstkowe masą na gorąco będą wykonywane w okresie wiosenno – letnim.
Dodała, również, że otrzymaliśmy odpowiedź od Wojewody na wnioski dotyczące dofinansowania
dróg samorządowych. Składaliśmy wniosek o dofinansowanie drogi Srebrniki – Mariany, Mlewo –
Mlewiec  i  drogi  w  Piątkowie.  Poinformowała,  że  otrzymaliśmy  zapewnienie,  że  otrzymamy
dofinansowanie na te dwie pierwsze drogi, natomiast droga w Piątkowie nie znalazła się na liście
zadań przeznaczonych do dofinansowania w roku 2021. Dofinansowanie zostanie uwzględnione po
zatwierdzeniu  przez  Prezesa  Rady  Ministrów.  Nie  wie  czy  istnieje  lista  rezerwowa,  na  której
uwzględniona została droga w Piątkowie – nie udało się do niej dotrzeć.

Radna Jolanta Wypych - zapytała jak wygląda wycinka drzew na ulicy Odrodzenia. 

Kierownik Ref. GKiM Małgorzata Wegner – odpowiedziała, że zgoda na wycinkę drzew została
pozyskana, roboty rozpoczną się w okresie wiosenno – letnim.

Radny Michał Klafczyński – zapytał czy przyszły już wyniki ekspertyzy drogi w Chełmońcu.  

Kierownik  Ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner  –  odpowiedziała,  że  wyniki  już  są,  natomiast
Inspektor nadzoru musi się z nimi zapoznać i odnieść się do nich. Dodała, że wyniki przedstawione
zostały również osobom, które nie brały udziału przy wykonywaniu drogi i są z nimi   prowadzone
rozmowy.

Radny  Marcin  Dunajski-  zapytał  czy  chodzi  o  Inspektora,  który  prowadził  nadzór  nad
wykonaniem tej drogi.

Kierownik Ref. GKiM Małgorzata Wegner – odpowiedział, że tak. 

Radny Piotr Sęk – zapytał ile ton kamienia wapiennego zostało nawiezione w ubiegłych latach na
tę drogę.

Kierownik  Ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner –  odpowiedziała,  że  były  pobierane  trzy  próby
i  wartość prób jest  bardzo zróżnicowana.  Dodała,  że trudno będzie  sprawdzić ile  ton kamienia
wapiennego nawieziono w ubiegłych latach.

Radny  Wojciech  Małkiewicz  -  poprosił  o  naprawę  uszkodzonego  chodnika  w wyniku  kolizji
drogowej na ul. 1 Maja w kierunku Wąbrzeźna. Zasugerował by została zmieniona godzina Sesji
Rady Miejskiej na godz. 1400.



- 10 -

Przewodniczący Rady Jerzy Orłowski –  poinformował,  że  Sesja  odbywa się  o  godz.  1300 ze
względu na obecność kierowników w Urzędzie. Dodał, że jeżeli jest taka wola większości radnych
godzina Sesji RM zostanie zmieniona na godz. 1400 przez okres pandemii, w czasie gdy na  Sesję
nie są zapraszani goście. Poinformował również, że kolejna Komisja RM odbędzie się 20 kwietnia
o godz.  1400, natomiast Sesja RM 29 kwietnia o godz. 1300.

Radny Piotr Strzelecki – poprosił aby sprawdzić czy istnieje możliwość postawienia znaku STOP
w miejscowości  Borówno na  drodze  gminnej  obok krzyża.   Dodał,  że  być  może znak  ten  się
znajdował, lecz został usunięty.

Kierownik Ref. GKiM Małgorzata Wegner – odpowiedziała, że sprawdzi czy jest na to projekt
stałej organizacji ruchu.

Ad.8. Zakończenie.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1759 zamknął posiedzenie
Komisji.
Protokół zawiera  10 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
M. Chądzyńska

                                                                                                            PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
                                                                                                                         REWIZYJNEJ

                         
                                                                                                                                       /-/ Stanisław Kaznowski

 


